
 
 
 
 
 
 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

  

Dagsorden for møde i Kredsrådet for Fyns politikreds 
 
 
Tid:  Den 21. februar 2023 kl. 10.00-11.00 

Sted:  Odense Kommune 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

2. Godkendelse af dagsorden til dette møde 

3. Gennemgang af politikredsens årsberetning v. Lisa Vibe-Pedersen  

4. Orientering om temadag for lokalrådene på Fyn v. Lisa Vibe-Pedersen 

5. Nyt fra Fyns Politi v. Arne Gram 

6. Nyt fra kommunerne – bordet rundt.  

7. Bandesituationen på Fyn v. Lars Bræmhøj 

8. Kriminalitetsudviklingen v. Lars Bræmhøj 

9. Eventuelt 

10. Næste møde  

FYNS POLITI 

Staben 

8. februar 2023 

 

 

 
Referat fra møde i Kredsrådet for Fyns politikreds 

 
 
Tid:  Den 18. april kl. 10.00-11.00 

Sted:  Faaborg-Midtfyn Kommune 

 

Der var afbud fra borgmester i Assens Kommune, Søren Steen Andersen, og chef-

politiinspektør Lars Bræmhøj. 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

 

2. Godkendelse af dagsorden til dette møde. 

 

Godkendt.  

 

3. Status på temadag for lokalrådene v. Lisa Vibe-Pedersen 

 

Lisa Vibe-Pedersen bemærkede, at der den 5. marts 2024 blev afholdt en fælles 

temadag for lokalrådene på Fyn. Formålet med temadagen var bl.a. at drøfte, 

hvordan eksisterende mødefora og indsatser understøtter samarbejdet mellem 

politi og kommuner, alt med henblik på at identificere mulige overlap og mang-

ler i samarbejdet i forhold til at sikre eksekvering på bl.a. den nye samarbejds-

plan. Temadagen førte til en anbefaling om ændring i lokalrådenes struktur for 

at styrke koordineringen og videndelingen på tværs.   

 

Efter en nærmere drøftelse godkendte kredsrådet, at der arbejdes videre med en 

ny governancemodel for lokalråd.  

FYNS POLITI 

Staben 

8. maj 2024 

 



 

Lisa Vibe-Pedersen bemærkede, at der på baggrund af kredsrådets tilkendegi-

velse vil blive rettet henvendelse til kommunaldirektørerne med henblik på ind-

ledende drøftelser af struktur, ressourcer mv.   

 

4. Nyt fra Fyns Politi v. Arne Gram 

 

Arne Gram orienterede om sikkerhedssituationen samt politiets opgaver i for-

bindelse hermed.  

 

Arne Gram bemærkede også, at der fortsat er stort politisk fokus på rocker- og 

bandeområdet, herunder de særlige familiestrukturer, som gør sig gældende også 

på Fyn. Derudover fylder digital kriminalitet med fokus på både forebyggelse og 

bekæmpelse. Endelig er der politisk fokus på brugen af cannabis, særligt efter 

Tyskland har vedtaget en legalisering af cannabis. Også unges brug af samt salg 

af opioider er og skal være i fokus.  

 

Endelig bemærkede Arne Gram, at der i politiet er fokus på håndteringen af psy-

kisk uligevægtige, og hvordan samarbejdet mellem politi, regioner og kommu-

ner kan skabe den bedst mulige håndtering af borgere med psykisk uligevægt.  

 

Kredsrådet drøftede kort håndteringen af psykisk syge, og der var enighed om, 

at emnet kan bære en temadrøftelse på et kommende kredsrådsmøde. 

 

5. Nyt fra kommunerne – bordet rundt.  

 

Borgmester i Langeland Kommune, Tonni Hansen, orienterede om udfordringer 

med ulovligt parkerede biler. 

 



Borgmester i Nyborg Kommune, Kenneth Muhs, og borgmester i Nordfyns 

Kommune, Mette Landtved Holm, bemærkede, at sagsbehandlere i kommuner-

nes Vej og Park har fået beføjelser til at udstede parkeringsafgifter, hvilket har 

haft en positiv effekt. 

 

Lisa Vibe-Pedersen tilføjede, at regler om vejmyndighedens parkeringskontrol 

bl.a. fremgår af bekendtgørelse nr. 877 af 25. juni 2018.   

 

Borgmester i Nordfyns Kommune, Mette Landtved Holm, orienterede om række 

tyverier fra landejendomme og håndværkerbiler.  

 

Arne Gram bemærkede hertil, at der ikke ses en stigende tendens for så vidt 

angår tyveri fra landejendomme, men at der har som nævnt af Mette Landtved 

Holm været nogle sager, hvorfor Fyns Politi har fokus på dette.  

 

Borgmester i Svendborg Kommune, Bo Hansen, orienterede om, at Svendborg i 

en periode har været plaget af graffiti. Arne Gram kvitterede og bemærkede, at 

Fyns Politi vil undersøge udfordringerne i samarbejde med lokalstationen i 

Svendborg.  

 

Borgmester i Odense Kommune, Peter Rahbæk Juel, orienterede om, at der i 

samarbejde mellem de fynske kommuner har været drøftelser om håndtering af 

proforma flytninger blandt bandemedlemmer. 

 

6. Kriminalitetsudvikling v. Søren Martin Jensen 

 

Søren Martin Jensen orienterede om kriminalitetsudviklingen i perioden 1. april 

2023 til 31. marts 2024. Han oplyste bl.a., at der ses en mindre stigning i straf-

felovsanmeldelser på ca. 3 pct., hvis ovenstående periode sammenlignes med 

2023. Dog er der tale om et fald på ca. 6 pct. i den borgervendte kriminalitet, 

ligesom der ses et fald i indbrud i privat beboelse på ca. 8 pct.  Stigningen i antal 



straffelovsanmeldelser skyldes i overvejende grad IT-relateret økonomisk krimi-

nalitet, hvor Nationalt Center for IT Kriminalitet har estimeret en stigning det 

seneste år på 30 pct. på landsplan. Det er særligt misbrug af dankort, som fylder 

i den IT-relaterede økonomiske kriminalitet.  

 

Søren Martin Jensen bemærkede også, at Fyns Politi fortsat opretholder en til-

fredsstillende responstid, som i perioden har været på 9 minutter og 27 sekunder.  

 

Endelig orienterede Søren Martin Jensen om Kør Rent projektet, hvor i alt 162 

personer har takket ja til tilbuddet om at blive kontaktet af en rusmiddelkonsulent 

med henblik på en uforpligtende samtale. Kør Rent projektet har været i gang på 

spiritusområdet siden 1. september 2022 og på narkotikaområdet siden 1. no-

vember 2023, hvorfor størstedelen af de 162 personer er henvist efter spiritus-

kørsel. 

 

7. Bandesituationen på Fyn v. Arne Gram 

 

Arne Gram orienterede om bandesituationen, som på Fyn fortsat er dynamisk, 

og politikredsen har derfor fortsat massivt fokus på rocker- og bandegrupperin-

gerne på Fyn. 

 

8. Eventuelt 

 

Intet at bemærke.  

 

9. Næste møde  

 

Næste kredsrådsmøde afholdes i Ærø kommune den 6. juni 2024.  


